
Protokół Nr LIV/3/2023 

Sesję rozpoczęto w dniu 27 luty 2023 roku o godz. 9:00 i zakończono o godz. 10:30. W sesji na 

podstawie listy obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli wymagane 

quorum. Miejsce odbycia sesji – sala „Stodoła” Gminne Centrum Kultury w Gąsawie. 

 

Radni nieobecni  

1. Robert Dworek 

2. Danuta Tomaszewska 

3. Roman Szewczyk 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Genowefa Bocian – Skarbnik Gminy Gąsawa, 

Magdalena Śniadecka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich 

Jacek Superczyński Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gąsawie, radny Rady Powiatu w Żninie 

Zofia Brzykcy Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Gąsawie 

Witold Mrówczyński – radny Rady Powiatu w Żninie  

Tadeusz Gołębiewski – Kierownik Referatu w UG w Gąsawie 

Sołtysi z terenu gminy Gąsawa 

przedstawiciele prasy lokalnej (Tygodnik Pałuki) 

 

Na początku sesji głos zabrał radny Artur Mrówczyński, który prosił o wyjaśnienie dlaczego nie 

został zaproszony na sesję p. Marcin Janicki  osoba która była zainteresowana prowadzeniem 

działalności medycznej w budynku po byłym ośrodku zdrowia w Gąsawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Pan Janicki zostanie zaproszony na kolejną sesję Rady 

Gminy w Gąsawie. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podziękowania za pracę na rzecz lokalnej społeczności dla ustępujących  sołtysów kadencja 

2019-2023. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

6. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

7. Informacja o złożonych interpelacjach i wnioskach przez radnych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcami i najemcami kolejnych 

umów dzierżawy i najmu na okres do 3 lat nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Gąsawa, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Gąsawa położonych w obrębie ewidencyjnym Gąsawa, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Gąsawa położonych w obrębie ewidencyjnym Laski Wielkie - Małe, 

d) określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności oraz sposobu 

jej poboru 

e) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 



f) określenia wysokości stawek, terminów płatności i zasad poboru opłaty od posiadania 

psów 

g) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2023 rok, 

h) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy za lata 2023-2032 

i) rozpatrzenia skargi. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 

Ad.1,2 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich 

przybyłych na sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 

radnych udział bierze w tej chwili 11 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony do wglądu 

radnych przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy go czytać, czy przyjmą w wersji 

wyłożonej bez odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołu nie odczytywać i przyjęli w wersji 

wyłożonej jednogłośnie 12 głosami „za”. 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy podziękowali 

ustępującym sołtysom za pracę na rzecz  sołectwa i gminy oraz nowo wybranym sołtysom życzyli 

owocnej współpracy. Na zakończenie wręczono drobne upominki. 

Ad.5. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy w 

okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

 

Ad.6   

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 23 

stycznia 2023 roku do dnia 26 lutego 2023 roku  r. oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynął żaden wniosek i nie została zgłoszona 

żadna interpelacja: 

 

Ad.8.. 

a) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami kolejnych 

umów dzierżawy i najmu na okres 3 lat nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Gminy Gąsawa, 

projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Nie 

wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/342/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami kolejnych umów 

dzierżawy i najmu na okres 3 lat nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Gąsawa, została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie. ) 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Gąsawa położonych w obrębie ewidencyjnym Gąsawa, 



projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Nie 

wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/343/2023  w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Gąsawa 

położonych w obrębie ewidencyjnym Gąsawa, została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie. ) 

 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Gąsawa położonych w obrębie ewidencyjnym Laski Wielkie - Małe, 

projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Nie 

wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/344/2023  w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Gąsawa 

położonych w obrębie ewidencyjnym Laski Wielkie – Małe. została podjęta 12 głosami „za” ( 

jednogłośnie ) 

d) określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności oraz sposobu jej 

poboru 

projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Nie 

wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/345/2023 w sprawie 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności oraz sposobu jej 

poboru została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie. ) 

e) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 

projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Nie 

wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/346/2023 w sprawie 

poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i 

wynagrodzenia za inkaso, została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie. ) 

 

f) określenia wysokości stawek, terminów płatności i zasad poboru opłaty od posiadania psów 

projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy.  

Nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr LIV/347/2023 w 

sprawie określenia wysokości stawek, terminów płatności i zasad poboru opłaty od posiadania 

psów projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy, 

została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie. ) 

g) wprowadzenie zmian do budżetu gminy na 2023 rok 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji Wprowadzenie do tego punktu porządku 

obrad sesji przedstawiła Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian – 

Radny Józef Goc poinformował, że na ostatnich komisjach w zmianach do budżetu mówiono o 

dodatkowych środkach w kwocie 157.000,00 zł na budowę drogi Marcinkowo – Komratowo po 

spotkaniu z projektantem inspektorem nadzoru zostało 80.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy pytało budowę miejsc postojowych w Gąsawie przy stadionie. 

Uchwała Nr LIV/348/2023 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy została w 

głosowaniu jawnym podjęta jednogłośnie ( 12 głosów za”).  

h) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy nalata 2023 - 2032 

Nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Uchwała Nr LIV/349/2023 w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Została w głosowaniu jawnym podjęta 13 głosami „za” ( jednogłośnie ). 

i) rozpatrzenia skargi 

Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji Leszek Kranz przedstawił stanowisko komisji 

dotyczące skargi na Wójta Gminy Gąsawa. W dniu 14 grudnia 2022 roku wpłynęła drogą 

elektroniczną do Urzędu Gminy w Gąsawie skarga złożona przez Panią A. W. na  Wójta Gminy 

Gąsawa, w związku z niewykonaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Rozpatrywaniem 

skarg zajmuje się Komisja Skarg Wniosków i Petycji, która  przedmiotową skargę, uznała  za 



bezzasadną. Komisja zapoznała się z przedłożonym pismem skierowanym do Wójta Gminy w  

nawiązaniu do złożonej skargi na bezczynność w zakresie udostępniania zbiorów zagospodarowania 

przestrzennego. Gmina udostępnia zbiory danych przestrzennych zgodnie z art. 9. Ust. 1 pkt 3 ustawy 

z dnia 4 marca 2010 roku o infrastrukturze informacji przestrzennej za pomocą usługi danych 

przestrzennych pobierania tj. „umożliwiające pobieranie kopii zbiorów lub ich części oraz, gdy jest 

to wykonalne, bezpośredni dostęp do tych zbiorów”. Gmina nie ogranicza w żaden sposób dostępu 

do informacji publicznej. Wręcz przeciwnie, opisane wcześniej zbiory danych oraz usługi są dostępne 

publicznie i bez ograniczeń i nie wymagają jakiejkolwiek interakcji klienta z urzędem. Urząd Gminy 

w Gąsawie zapewnia w tej chwili prawidłowy i kompletny dostęp do danych zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa tj. za pomocą usługi pobierania oraz w postaci zgodnej ze 

specyfikacją i wymaganiami rozporządzenia. W związku z tym, że organy stanowiące jednostki 

samorządu terytorialnego są organami kolegialnymi, jedyną formą prawną, w której rada gminy może 

wypowiedzieć się w przedmiotowej skardze, jest uchwała. Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie 

uchwały w sprawie uznania skargi za bezzasadną wydaje się uzasadnione. W związku z powyższym 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zwraca się do Rady Gminy w Gąsawie  o uznanie skargi za 

bezzasadną. 

Uchwała Nr LIV/350/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta 12 głosami „za” ( 

jednogłośnie ) 

Ad.9. 

Radny Józef Goc pytał kiedy dojdzie do spotkania inwestor-projektant- wykonawca droga 

Marcinkowo Górne – Komratowo. 

Wójt Gminy odpowiedział, spotkanie będzie dzisiaj o godz. 12:00 i jeżeli radni chcą uczestniczyć to 

zaprasza. 

Radny Leszek Kranz pytał  na jakim etapie  są  prace dotyczące położenia nakładek asfaltowych na 

drogach. 

Wójt Gminy odpowiedział że są na etapie projektu. 

Radny Artur Mrówczyński – nawiązał do tego, że z nagrody za wyszczepienia została przeznaczona 

kwota  35 tys. zł na zakup elementów plac zabaw w Marcinkowie Górnym, w tej chwili mieszkańcy 

na ten plac otrzymali element za 16 tys. zl  w związku z tym pytał czy będzie jeszcze dokupiony 

sprzęt do wyznaczonej kwoty. 

Wójt Gminy poinformował, że Marcinkowo otrzymało urządzenie które zostało wybrane przez Panią 

sołtys. 

Lucyna Miszczak sołtys z Marcinkowa wyjaśniła, że pracownik Urzędu Gminy poinformował, ja że 

w Marcinkowie będzie takie samo urządzenie jak w Gąsawie a nie jest. 

Radny Roman Szczęsny – zwrócił się z prośba z zlustrowanie placu zabaw w Ryszewku i urządzenia 

które się nadają do naprawy do naprawić . 

Radny Adam Adamczyk – radni otrzymali na emeil pismo które zostało skierowane do Wójta od 

Dyrektor NZOZ w Gąsawie o zapłatę poniesionych nakładów na remont budynku przy ul. 

Półwiejskiej 1 ( były ośrodek zdrowia ). 

Wójt Gminy wyjaśnił, że gmina nie może zwrócić kosztów remontu na podstawie kosztorysu musi 

być sporządzony operat szacunkowy przez uprawnione osoby.  

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał czy w budynku po byłym ośrodku zdrowia zostały założone 

podliczniki na prąd i wodę. 

Wójt Gminy odpowiedział że zostały zainstalowane podliczniki na prąd a na wodę jeszcze nie. 

Radny Piotr Boiński  pytał na jakim etapie są prace budowa drogi w Piastowie i budowa drogi w 

Laskach Małych/ 

Tadeusz Gołębiewski kierownik referatu w UG w Gąsawie odpowiedział : 

- droga Piastowo jest to odcinek 2.200 m i został ogłoszony przetarg z formuła zaprojektuj i wybuduj 

ponieważ w niektórych miejscach granice się nie zgadzają nikt nie chce się podjąć opracowania 

projektu  



- droga Laski Małe – w niedługim czasie będzie ogłoszony przetarg jeżeli zostanie podpisane 

porozumienie z Nadleśnictwem Gołąbki, 

Radny Artur Mrówczyński – kiedy będzie założony monitoring na plaży w Gąsawie. Mówił również 

o tym, żeby szukać programu i środków finansowych na remont Zielonej Szkoły w Chomiąży 

Szlacheckiej 

Wójt Gminy odpowiedział, że do końca marca ma być to zrealizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy – na remont Zielonej Szkoły są potrzebne spore pieniądze, należałoby 

również przedyskutować czy ma być ona w tej samej formule i zarządzana i Zarządzana przez 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich czy przekazać tern budynek pod działalność 

GOK. Budynek po Ośrodku Zdrowia w Gąsawie – zaproponował żeby przenieść tam GOPS i wtedy 

rozwiąże się problem z parkowaniem przed budynkiem gdzie obecnie się mieści GOPS i OSP 

Radny Artur Mrówczyński stwierdził, że jest zasadne żeby GOPS przenieść do budynku po byłym 

ośrodku zdrowia. Zwrócił się z pytaniem do radnego powiatowego kiedy będą robione cząstkowe 

remonty dróg  powiatowych w Gąsawie dotyczy ulicy Żnińskiej i Biskupińskiej. 

Radny Paweł Brzykcy prosił o naprawienie drogi w Chomiąży Szlacheckiej do cmentarza i naprawę 

drogi Chomiąża Szlachecka - Barcin  - nakładka asfaltowa 

Jacek Superczyński Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gąsawie oraz radny rady powiatu w Żninie  

zdaję sobie sprawę jak te drogi wyglądają ale czasami trzeba czekać na swoją kolejność . Nawiązał 

również do działalność LGD Pałuki Wspólna Sprawa i zasugerował żeby zaprosić Prezesa LGD na 

sesję Rady Gminy żeby przedstawił założenia które będą realizowane przez LGD. 

Józef Szmiel sołtys z Łysinina zwrócił się z prośbą żeby informować sołtysów kiedy będą robione 

przeglądy tych placów. 

Wójt Gminy odpowiedział że robi to firma z zewnątrz ale jeżeli jest taka wola będą o tym sołtysi 

informowani. 

Radny Józef Goc pytał czy odbył się przetarg na dostawę kruszywa oraz o projekty miękkie do 

świetlic Szelejewo i Obudno 

Wójt odpowiedział, że przetarg na dostawę kruszywa drogowego jest w trakcie natomiast projekty 

miękkie do świetlicy w Obudnie i Szelejewie będzie to omówione z radnymi ponownie na 

posiedzeniu komisji. 

Lucyna Miszczak sołtys z Marcinkowa Górnego pytała kiedy zostaną zabrane meble które zostały 

zmagazynowane w świetlicy wiejskiej w Marcinkowie Górnym. 

Wójt Gminy odpowiedział, że będzie to usunięte w tym albo w następnym tygodniu. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w sesji i głosy w dyskusji i zamknął 

obrad LIV sesji Rady Gminy w Gąsawie. 

 
Protokolant 

M.Majda 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

 

         Mariusz Kazik 

 

 

 

 

 

 


